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    KADERNOTA 2020 

     ALGEMENE BESCHOUWINGEN 
 

 

 

Voorzitter, College, Leden van de Raad, 

 

De eerste kadernota van de coalitie Kernachtig & Veranderend Twenterand, bestaande uit 

de GBT en CU is een feit.  

 

De SGP wil op een constructieve manier de voorstellen van de coalitie beoordelen en 

steun geven waar dat ook mogelijk is. Handelend en leidend vanuit De Kern. De 

Boodschap die God in de Bijbel heeft weergegeven en samengevat is in de Tien 

Geboden.  

 

Nee, wij pretenderen als SGP niet dat we pasklare oplossingen hebben voor de immense 

problemen waar onze samenleving mee geconfronteerd wordt. We willen wel de richting 

wijzen die ons inziens goed is voor onze samenleving. 

 

De Coalitie is nu alweer bijna halverwege de raadsperiode. Hoe snel gaat de tijd! 

Het nieuwe college is voortvarend te werk gegaan om het beleid verder vorm te geven of 

bij te sturen. Het afgelopen jaar zijn veel grote onderwerpen besproken. Maar van een 

echte doorbraak of verandering is er niet gekomen. Een te betreuren uitzondering hierop is 

de (beoogde) invoering van koopzondagen. 

 

Voor het huidige begrotingsjaar (2019) heeft het college meer dan duidelijk gemaakt waar 

de middelen vandaan moeten komen, namelijk van de hardwerkende inwoners van 

Twenterand. Per slot van rekening is dat natuurlijk ook het eenvoudigst om te doen.  

 

Het voorzieningenniveau wordt koste wat kost in stand gehouden. Naar de mening van de 

SGP moet de rekening niet in het algemeen neergelegd worden bij de inwoners van 

Twenterand door bijvoorbeeld de OZB te verhogen. 

 

Linksom of Rechtsom zal de rekening uiteindelijk betaald moeten worden. Daarom is 

scherpe en heldere visie op de verantwoordelijkheden en taken van de gemeente 

essentieel.  
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Programma Sociaal Domein 

Het Sociaal Domein wordt terecht als een grote uitdaging genoemd. Het Sociaal Domein is 

ons zorgenkind waar we ten opzichte van omliggende plattelandsgemeenten 

verhoudingsgewijs veel aan uitgeven. Speerpunt van de coalitie is: Het bieden van 

adequate zorg en ondersteuning aan wie dat nodig heeft, van jong tot oud.  

Dit is wat de SGP betreft een goed uitgangspunt. De SGP ziet uit naar een begroting die 

duidelijkheid biedt waaraan de middelen worden besteed.   

Biedt duidelijkheid!  

Onze inwoners denken: “De gemeente biedt zorg wanneer het nodig is.” Aan het college is 

de taak om aan te geven wat men wel of niet mag verwachten. Anders kweekt u 

teleurgestelde burgers en draagt u bij aan een onbeheersbare financiële rekening.  

 

Naar de mening van de SGP fractie zijn er diverse mogelijkheden voor besparingen die 

nog onvoldoende zijn benut. Onze vraagstelling gaat hierbij op diverse aspecten in. 

Kortom betreffende het Sociaal Domein is het beeld dat de kosten verder toenemen en 

onvoldoende beheersbaar zijn.  

Het gaat om ons allemaal. Aan de ene kant wil je van alles wel doen, maar de uitdaging 

ligt er hoe we alles betaalbaar houden. En hoe houden we de grip op de uitgaven. Worden 

de middelen doelmatig besteed. Dit geldt natuurlijk ook voor de andere programma’s in de 

kadernota.  

Een gemeentelijk scheidingsloket voorziet helaas in een behoefte. Goed dat de coalitie 

hier aandacht voor heeft, maar is ook hier preventie, voor zover mogelijk, niet 

noodzakelijk? We moeten elkaar aanspreken over de fundamentele zaken als: liefde en 

trouw. De belangen van de kinderen moeten prioriteit hebben bij een scheiding. Wat de 

SGP betreft moet een apart loket niet het doel op zich zijn. Het zou jammer zijn dat 

middelen in een functionele organisatie c.q. loket gestopt worden, terwijl de middelen zo 

direct mogelijk aan het nobele doel, wat de coalitie voor ogen heeft, besteed moeten 

worden.  

 

Focus is hierbij van belang. Verder is het noodzakelijk dat er grip komt op onze 

zorgaanbieders.  

 

Blijvende aandacht is nodig voor de mantelzorgers. Die zijn onbetaalbaar. Echter mist de 

SGP de visie van het college op de rol van de kerk in de samenleving. Voor veel inwoners 

neemt zij een grote plaats in. Hoe betrekt en waardeert het college de kerken?  
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Terecht is er aandacht voor laaggeletterdheid. Wat is het van belang dat de scholen dit 

ook goed kunnen oppakken! Daar worden onze toekomstige bewoners opgeleid. En dat 

doen de scholen natuurlijk met de ouders die als eerste verantwoordelijk zijn. Ook de 

ouders moeten het belang inzien.  

 

Scholen hebben of krijgen geen rijksmiddelen voor VVE activiteiten. Het blijkt dat in 

gemeenten waar dit wordt aangepakt dit een groot effect sorteert. Bijkomend voordeel is 

dat ouder en kind bij deze activiteiten betrokken zijn.  

 

We zijn blij dat het college bereid is om mee te denken in een plan om alle scholen 

energieneutraal te maken. Laten we hier met elkaar werk van maken. Wat zou het mooi 

zijn om hiermee ook de bewustwording van de kinderen er bij te betrekken, de consument 

van de toekomst. We hebben inmiddels prachtige brede scholen in onze gemeente, maar 

er zijn veel meer scholen in Twenterand die onze aandacht verdienen. 

 

Programma Ruimte 

 

Duurzaamheid, de coalitie wil behoren tot de kopgroep van ‘duurzaamste gemeenten van 

Nederland’. Waar kunnen we het college op afrekenen de komende periode? Wat wil het 

college bereiken in 2022 in termen van het gebruik van nieuwe energie? Het College is 

bereid om te investeren in een plan om alle scholen energieneutraal te maken. Daartoe is 

een motie aangenomen door de raad. Tot concrete acties heeft dat nog niet geleid. Hoe 

gaat u met deze motie aan de slag? Daar zullen concreet middelen voor vrij gemaakt 

moeten worden. Wat gaat het College doen om de scholen hierbij ook helpende hand te 

bieden? 

 

Op het gebied van asbest is gelukkig de druk van een asbestverbod er af. Omdat de 

opgave te groot is om in 2025 asbestvrij te zijn. Is het college met de SGP van mening dat 

hier ook het komende jaren wel stappen gezet moeten worden? Wat gaat u concreet 

doen? Is het college bereid om praktische belemmeringen, zoals beperkende regels in het 

bestemmingsplan, in het kader van de asbestsanering uit te schakelen? Er wordt vaak 

over maatwerk gesproken, dat klinkt leuk, maar in de praktijk blijkt dat maatwerk niet 

steeds als zodanig wordt ervaren. 

 

De komende periode zal er veel energie gestoken worden in de implementatie van de 

Omgevingswet. De SGP gaat voor een vitaal platteland. Is het college voornemens om 

onze agrarische ondernemers in Twenterand de kans te bieden, zodat ook de jongere 

generatie een goede boterham kan verdienen en toekomst perspectieven heeft?  

 

Wij pleiten voor een goed contact met de landbouwsector. Bent u bereidt om deze ook 

deze sector actief te betrekken bij het beleid? Het platteland is van oudsher de werkplek 

van de agrarische sector en zal dat ook moeten kunnen blijven. Het kan niet de bedoeling 
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zijn dat de sector in de knel komt doordat op een of andere manier onnodige beperkingen 

worden opgelegd.  

 

Programma Economie en vrijetijdsbesteding 

 

HMO heeft de centrumvraagstukken voor de kernen Vriezenveen en Vroomshoop 

verkend. Ze ziet goede kansen om het winkelverbeterplan voor Vriezenveen te realiseren 

en om de laatste fase van de centrumvisie Vroomshoop in te vullen.  

Er is een intentieovereenkomst zo meldde de gemeente eind vorig jaar. Daarnaast is er 

tussen de gemeente en de provincie Overijssel een stadsarrangement gesloten. 

Veelbelovend is het proces om in samenspel met de ondernemers te komen tot vitale en 

leefbare centrumgebieden. Waar blijven de projectplannen? Deze plannen werden in het 

voorjaar 2019 verwacht.  

Hoe staat het met het onderzoek van het vitaal sportpark? Blijft de coalitie gaan voor een 

nieuw zwembad op de locatie De Stamper? Graag duidelijkheid en een tijdpad wanneer 

het zwembad gerealiseerd gaat worden. 

Naar de mening van de SGP is het verhogen van de kostendekkendheid van de sport 

noodzakelijk. Is het College bereid te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn van 

privatisering? Dit moet zeker tot de zoekrichtingen moeten behoren!   

Er komt een nieuwe nota voor evenementen. Noodzakelijk is dat normstelling voor geluid 

wordt geregeld. Het college heeft zich bereid verklaart ook dit onderdeel de nodige 

aandacht te geven. Wanneer kunnen we dat tegemoet zien? 

 

Bereikbaarheid is essentieel voor de leefbaarheid van Twenterand. De infrastructuur moet 

op orde zijn en blijven. Er is een prioriteringslijst van maatregelen om knelpunten op te 

lossen. Wat is de status met betrekking tot de uitvoering ervan? 

 

Programma Fundament 

 

Voor de SGP zijn de kernwoorden voor de gemeentelijke organisatie slagvaardigheid en 

klantgerichtheid. Het meedenken met de cliënt voorkomt negatieve beeldvorming bij de 

burger. De burger moet niet het gevoel hebben van het kastje naar de muur gestuurd te 

worden. Bovendien hecht de burger aan duidelijkheid en daar heeft hij ook recht op. 

 

Waar liggen de knelpunten in de personele bezetting van onze gemeente. Laat helder zijn 

dat het aantal ambtenaren nooit het doel op zich moet zijn. Het is onacceptabel dat 

vanwege capaciteitstekort (aantal fte’s en professionaliteit) de gewenste doelen niet 

gehaald kunnen worden.  

 

De SGP heeft herhaaldelijk om meer toezicht en handhaving gevraagd. Goed dat het 

College nu met voorstellen komt om het aantal BOA’s uit te breiden. 



 

 
 Algemene Beschouwingen / 1e termijn  5  
 

 

Tot slot 

 

De SGP beoogt politiek vanuit het besef, dat de beginselen van Gods Woord ook op 

staatkundig terrein uitgangspunt dienen te zijn.  

 

We willen het college en al onze ambtelijke medewerkers bedanken voor het vele werk 

wat verricht is. Er staan veel behartigenswaardige zaken benoemd die wij ook van harte 

zullen steunen en het is en blijft ons voornemen om constructief samen te werken ten 

goede voor onze inwoners in heel Twenterand.  

 

U maakt het de SGP fractie moeilijk om met een begroting in te stemmen wanneer, naar 

mening van de SGP, de noodzakelijke wijzigingen niet plaatsvinden.  

 

De vragen die de SGP fractie heeft zijn afzonderlijk in een bijlage puntsgewijs 

weergegeven.  

 

We wensen iedereen Gods zegen toe bij de uitvoering van hun taken en 

verantwoordelijkheden op weg naar en in het komende begrotingsjaar. 

 

SGP Twenterand 

 

 

J.J. Jonker 

 

 

BIJLAGE:  

Vragen SGP bij Kadernota 2020 

 

 


